
 
          

Jaarverslag Fotoclub Iris 2023 
 
In voorgaande jaren werd een algemeen jaarverslag opgesteld door de secretaris en daarnaast 
een (gecombineerd) verslag van de activiteiten van de verschillende commissies. Dit keer zijn 
deze verslagen samengevoegd tot één jaarverslag.  
 
Bestuur 
De Algemene Ledenvergadering heeft unaniem ingestemd met de voordracht van Frans 
Sanders als algemeen bestuurslid. Helaas kon de vacature van secretaris niet worden ingevuld. 
Het bestuur bestaat sindsdien uit Paul Appelman (voorzitter), Peter de Boer (penningmeester), 
Lex Reichenfeld (lid) en Frans Sanders (lid). De taken van de secretaris zijn verdeeld over de 
andere bestuursleden.  
 
Peter is binnen het bestuur contactpersoon voor de AC, de BFWC, het webbeheer en de 
nieuwsbrief. Lex is contactpersoon voor de PR- en verhuurcommissie en materiaalbeheer. 
Frans is contactpersoon voor de ledencommissie. Voorts is Peter aanspeekpunt voor 
ledenmutaties, privacy (AVG), Fotobond, zaalhuur en huisstijl. Lex is aanspreekpunt voor 
sociale media, Paul voor de IrisTrofee en Frans voor de Kamer van Koophandel (en UBO-
register) en de WBTR (Wet Bestuur en Toezicht Rechtspersonen).  
 
Het bestuur heeft in 2023 zeven keer vergaderd over een breed scala aan onderwerpen. 
Belangrijke bespreekpunten waren o.m. de voorbereiding van de reguliere en buitengewone 
Algemene Ledenvergadering, de toekomstvisie, de (opzet en organisatie van de) cursus 
fotobespreken, ledenmutaties,  commissies en de IrisTrofee. Ook over de WBTR is diverse 
keren gesproken.  
Het bestuur heeft enkele notities vastgesteld, t.w. besluitenlijst bestuur en richtlijnen voor 
vergoeding kosten. Deze zijn op (het besloten deel van) de Iris website geplaatst.  
 
Leden  
Fotoclub Iris had op 1 januari 2023 35 leden. In 2023 zijn er veel nieuwe leden bijgekomen. Een 
groot deel hiervan was eerder lid van de opgeheven Fotoclub Kamerik. .  
Als nieuw lid zijn toegetreden: Anky Willink, Adri Frijters, Stan Heijnen, Joop Verlaan, Aad 
Ruygrok, Alard Goeting, Jørgen Graeff, Jacqueline Mookhoek, Ida Boot, Louis van Dam en  Ad 
Versluis.  
Helaas heeft een deel van de aangemelde nieuwe leden (Stan Heijnen, Alard Goeting, Aad 
Ruygrok en Ad Versluis) om diverse redenen hun lidmaatschap al weer opgezegd. Daarnaast 
hebben enkele ‘oudgedienden’ (Wil Groot Bruinderink en Cobi van der Veen) de club verlaten.  
Per saldo is het aantal leden in 2023 met vijf toegenomen. Eind 2023 telde Iris 40 leden 
  
Algemene ledenvergadering 
Op 27 februari 2023 vond de (reguliere) Algemene Ledenvergadering (ALV) plaats. In deze  
vergadering is, aan de hand van een aantal stellingen, gediscussieerd over de opgestelde 
toekomstvisie met als conclusie dat alle (aanwezige) leden zich in de uitgangspunten kunnen 
vinden. Er is tijdens deze ALV gestemd over een nieuw bestuurslid (zie onder bestuur) en de 
keuze van de zaal voor de clubavonden, waarbij de Grote zaal van de Maranathakerk de 
voorkeur bleek te hebben van de leden.  
Voorts heeft de ALV de financiële verantwoording over 2022 en de begroting voor 2023 het 
contributievoorstel voor 2023 goedgekeurd.  
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Op 23 oktober 2023 is een buitengewone ALV gehouden waarin de door het bestuur 
aangebrachte (inhoudelijke) wijzigingen in het Reglement IrisTrofee zijn besproken. Bij de 
stemmingen bleek een ruime meerderheid van de aanwezige leden voor de door het bestuur 
aangebrachte wijzigingen en is het aangepaste Reglement IrisTrofee vastgesteld.  
 
Commissies 

• Activiteitencommissie (AC) 
Het jaar werd gekenmerkt door een geregeld overvol avondprogramma en een toename van 
nieuwe leden. Dat laatste zorgde voor een iets andere dynamiek wat onder andere tot uiting 
kwam in soms andere manieren van fotobesprekingen en de oprichting van een nieuwe 
verdiepingsgroep, een portretgroep in ruimere zin. 
In de lijn van de nieuwe beleidsvisie waren er enkele nieuwe programmaonderdelen en werden 
vormen gezocht om de fotobesprekingen meer diepgang te geven. Het hele programma 
inclusief deze veranderingen zal in een ledenenquête tegen het licht gehouden worden. 
 
Enkele bijzonderheden uit het programma 2023: 
9 januari: presentatie fotoketting (wederom 2 lijnen) en het uitdelen van een poppetje dat in 
verschillende contexten gefotografeerd kon worden. Er is gretig gebruik van gemaakt. Een 
poppetje heeft zelfs een reis naar Dubai gemaakt. 
13 februari: presentatie foto’s verschillende verdiepingsgroepen waaronder het resultaat van en 
groepsreis naar het Botlekgebied. 
13 maart: presentatie fotograaf Maarten Koch uit Woerdense Verlaat. Maakt met een camera uit 
de 19e eeuw foto’s op zilverplaten. 
24 april: Floris presenteert foto’s van zijn project De Terugwinning en Marian Zweers (zus van 
Joke) laat een prachtige serie foto’s uit Finland zien. 
8 mei: presentatie straatfotografie Utrecht door Ruud Biesbroek, Hielke Postma en Floris van 
Woudenberg. 
22 mei: presentatie fotoserie met “het poppetje” als model 
25 september: presentatie fotocollages en foto’s die gemaakt zijn in Blijdorp door Silvia 
Ruygrok, Stefan Bookholt, Helga van der Horst en Peter Verschuur. 
9 oktober: energieke lezing door Johan Huizing van het Flitshuis. In een paar stappen (2 
volgens hem) leert hij zijn toehoorders hoe je de flitser op een zeer aanvullende wijze kunt 
gebruiken in de fotografie. Het thema van de maand november is dan ook flitsfotografie. 
6 november: fotobespreking door Jos Didden en Pieter Boere met een introductie in de AI-
fotografie.  
18 december: Uitreiking van de IrisTrofee in basisschool De Kring 
 
Enkele losse punten: 
De AC is traditiegetrouw binnen het budget van 700 euro gebleven. 
In oktober is het voorzitterschap van de AC overgegaan van Hanneke Stoof naar Floris van 
Woudenberg.  
Marrie Pauw heeft na 7 jaar volop inzet besloten de AC te verlaten. Joop Verlaan heeft haar 
plek ingevuld. Eind 2023 bestond de AC uit Floris, Hanneke, Silvia, Joop en Peter Verschuur.   
De AC is in 2023 7 keer bij elkaar geweest en heeft daarnaast twee keer overleg gevoerd met 
het bestuur. Per mail en whatsapp is veel geregeld. 
 

• PR- en verhuurcommissie 
PR-commissie 
De PR-commissie heeft in zijn tweede jaar weer diverse activiteiten in gang gezet en onze 
naam als Fotoclub Iris in Woerden meer bekendheid gegeven. Er zijn het afgelopen jaar nog 
meer exposities opgezet in de bibliotheken van Zegveld met de thema's spoor en Iris Trofee 
2022, Kamerik met het thema Landschap en Woerden met de Iris Trofee 2022, Zorginstelling 
Kockengen met de thema's Macro en Winter en de bioscoop van Woerden Annex Cinema met 
een expositie van Dammis van 't Zelfde. 



 
We stonden voor het tweede jaar in successie op de Kunstmarkt, waar we erg veel aandacht 
kregen. Ondanks het slechte weer is de markt goed bezocht en hebben we door een grotere 
inzet van diverse leden een leuk evenement gehad. Met dank aan die leden die zich naast onze 
PR-club ingezet hebben voor de Kunstmarkt! 
 
Op sociale media zijn we actiever geworden, mede door de rol van Jos Didden die voor de PR 
diverse nieuwtjes en zaken op de sociale media accounts plaatst! Verder gaat Oda van Groen 
de pers via de kranten meer aanschrijven, zodat we ook daar als club gelezen worden. 
 
Eind 2023 bestond de commissie uit Lex (voorzitter), Marrie, Oda en Lidy Nieuwendijk.  
 
Verhuur commissie. 
Afgelopen jaar zijn er weinig ontwikkelingen geweest. De huidige gebruikers hebben weer de 
financiële bijdrage geleverd. De administratie is van Dick van Doorn overgeheveld naar de PR-
commissie en de foto's zullen volgen. Hier zal in 2024 een opschoonactie plaatsvinden qua 
leden die geen lid meer zijn en actualiteit van foto's. De betreffende foto's worden dan weer 
teruggegeven aan de eigenaar. 
 

• Commissie Bondsfotowedstrijden (BFWC) 
In 2023 werden door de Fotobond weer twee clubwedstrijden georganiseerd. Aan beide wedstrijden 
heeft FC Iris deelgenomen. De BFWC heeft  voor elk van deze wedstrijden een selectie van 10 foto’s 
gemaakt.  Voorheen werden de foto’s  alleen geselecteerd uit foto’s die de afgelopen twee jaar op 
clubavonden zijn getoond. Dit jaar is daarbij voor het eerst gebruik gemaakt van een “fotopool’, 
bestaande uit prachtige foto’s van leden die niet op een clubavond getoond zijn, maar omdat ze 
geschikt zouden zijn voor een Fotobond wedstrijd, speciaal voor de FB clubwedstrijd naar de BFWC 
zijn gestuurd.    
 
In het voorjaar werd de landelijke Bondsfotowedstrijd (BFW) gehouden. Hiervoor moesten digitale en 
afgedrukte foto’s worden ingeleverd. De uitslag van deze wedstrijd werd op 23 april in Zutphen 
bekend gemaakt. FC Iris eindigde op een prachtige 5e plaats van de 133 deelnemende clubs. Ook 
dit jaar kreeg een foto van Ed van der Weijden een sticker, brons dit keer. Ons resultaat is toegelicht 
op de eerstvolgende clubavond.   
 
In het najaar werd de regionale wedstrijd De Beste Club (DBC) van de afdeling Utrecht-‘t Gooi 
gehouden. Hierbij worden alleen digitale foto’s beoordeeld. Bij deze wedstrijd, waarvan de uitslag op 
20 december in Zeist bekend werd gemaakt, eindigde Iris op een fraaie 3e plaats van de 16 
deelnemende clubs. Dit resultaat zal worden toegelicht tijdens de clubavond op  8 januari 2024.  
 
Het is de intentie dat de samenstelling van de BFWC jaarlijks wijzigt door het langst zittende lid te  
vervangen door een nieuw lid. Echter, doordat Peter de Boer is toegetreden tot het bestuur van FC 
Iris, is besloten dit jaar niet het langst zittende lid, maar Peter te vervangen in de BFWC. Medio 2023 
heeft Stefan Bookholt de plaats van Peter in de commissie overgenomen en is in september wegwijs 
gemaakt in de werkwijze van de commissie. Eind 2023 bestond de commissie uit Albertine Boere, 
Hanita van Melis en Stefan.   
 

• Ledencommissie  
In 2023 hebben Pieter Boere en Jos Didden circa 10 nieuwe leden ingewijd in het reilen en zeilen bij 
onze fotoclub. Deze gesprekken vonden veelal plaats vóórdat iemand had besloten definitief lid te 
worden van FC Iris. Omkijkend naar 2023 kunnen we vaststellen dat een meerderheid heeft besloten 
om aan te haken bij FC Iris.  
Enkele leden hebben helaas tijdens het jaar besloten om alsnog hun lidmaatschap te beëindigen.  
Zowel de secretaris als de commissie hebben gepoogd te achterhalen waarom men is afgehaakt. 
Soms waren hier persoonlijke redenen voor zoals te ver weg of andere drukke bezigheden. In twee 



gevallen is men vertrokken omdat de club niet in hun behoefte en verwachtingen voorzag. In één 
geval heeft het vertrokken lid niet meer gereageerd op ons verzoek om een reactie op zijn vertrek.  
De conclusie van de commissie is dat deze manier van communiceren met aankomende 
leden in een behoefte voorziet.  
 

• Webbeheer en nieuwsbrief 
Website 
Doel van de site is enerzijds het voorzien van informatie aan de leden over het reilen en zeilen 
van de club. Bij de clubavonden kunnen nooit alle leden aanwezig zijn. Het streven is alle 
relevante clubinformatie via de site vindbaar te maken. In de agenda op de site zijn de data van 
alle clubavonden en het onderwerp te vinden.  
Anderzijds dient de website als “visitekaartje” voor de buitenwereld. Wie zoekt naar een fotoclub 
in de omgeving van Woerden, kan onze site vinden en – via de fotogalerij en de agenda – een 
beeld krijgen van het niveau en de activiteiten.  
In 2023 werden 6  berichten geplaatst. Vorig jaar waren dat 21 berichten. Het verschil komt voor 
een groot deel door tijdgebrek veroorzaakt door de ziekte van de partner van één van de 
webmasters. Maandelijks wordt ook een “foto van de maand” op de beginpagina gezet.  
Webmasters zijn Lidy Nieuwendijk en Jos Didden. Ook toegang hebben Stefan Bookholt en 
Jørgen Graeff. 
 
De huidige lay-out van de site dateert van 2017. Sindsdien is veel veranderd in de opzet van  
WordPress (het programma waarin de website is gebouwd), daardoor wordt het bijhouden 
lastiger. Afgesproken is met de mede-webmaster Jos en lid Jørgen dat de site in 2024 zal 
worden vernieuwd. Het bestuur bespreekt welke informatie zij in ieder geval op de site wil zien. 
Op een verzoek aan de leden om te laten weten wat zij wilden terugzien is helaas nauwelijks 
gereageerd. De voorzitter van de AC heeft gewezen op enkele tekortkomingen van de huidige 
site. 
 
Nieuwsbrieven  
Een ander middel om de leden op de hoogte te houden van club-aangelegenheden is de 
nieuwsbrief. De nieuwsbrief heeft het bulletin van de secretaris inmiddels vervangen.  
De nieuwsbrief wordt gemaakt met behulp van Mailchimp. Dit programma is gratis, maar de 
service is beperkt en het is niet mogelijk met meerdere personen op één account te werken. 
 
Opsteller en verzender is Lidy Nieuwendijk. Zij probeert vóór iedere clubavond een nieuwsbrief 
te verzenden. In 2023 werden 20 nieuwsbrieven verzonden, die door gemiddeld 86% van de 
ontvangers werden geopend. Het aantal ontvangers is niet iedere maand gelijk, vandaar een 
percentage openers in plaats van een aantal. In de zomermaanden juli en augustus worden 
minder nieuwsbrieven verzonden. Nieuwsbrieven worden gestuurd naar alle leden, aspirant-
leden en enkele belangstellenden namelijk de secretaris van de afdeling Utrecht – ’t Gooi, en 
Dies Groot.  
 
In de nieuwsbrief worden altijd de eerstvolgende twee clubavonden aangekondigd, met een link 
naar de agenda op de site. Verder verwijst de brief met links naar de nieuwe berichten op de 
site. In deze berichten worden onder andere wedstrijden aangekondigd en uitslagen 
meegedeeld. In de nieuwsbrief worden ook tentoonstellingen van de club of individuele leden 
aangekondigd. Omdat de secretaris geen bulletins meer verstuurt, zorgt het bestuur ervoor dat 
relevant nieuws in de nieuwsbrief komt. De input voor invulling van de clubavonden wordt 
geleverd door de Activiteitencommissie. 
 

• Materiaalbeheer 
In 2023 werden er doorlopend zaken geleend. De tweede beamer van de club is momenteel bij 
de landschapsgroep, er is enkele malen een passe-partout snijder geleend en er zijn veel lijsten 
voor de exposities van de PR-commissie ingezet. 
 



Voor de leden van Iris was er in het najaar opnieuw een mogelijkheid om fotokarton en scan 
stick te bestellen bij Lex Reichenfeld. Hiervan is door een groot aantal leden gebruik gemaakt. 
De bestellingen zijn tijdig voor de wedstrijd om de IrisTrofee afgeleverd en met de betreffende 
leden verrekend.  
 
Verdiepingsgroepen 
Er zijn diverse groepen van leden van FC Iris die zich met een bepaalde tak van fotografie 
bezig houden. Deze groepen komen enkele keren per jaar bij elkaar (op locatie), geven elkaar 
opdrachten en presenteren jaarlijks een selectie van hun foto’s tijdens een clubavond.  
 
De Landschapsgroep is in 2023 flink in omvang gegroeid. De Macrogroep is in 2023 gesplitst in 
twee kleinere groepen: Macro 1 en Macro 2. De bestaande Portretgroep is in 2023 gestopt 
maar in het najaar is een nieuwe Portretgroep opgestart in een gewijzigde samenstelling.  
 
Sociale media 
WhatsApp 
Ieder lid heeft in principe toegang tot WhatsApp, mits in het bezit van een smartphone. De 
secretaris wijst hem/haar daar op bij inschrijving. Voor de leden die WhatsApp daadwerkelijk 
gebruiken is het een laagdrempelig en snel medium om met de andere leden in contact te 
komen, en daarmee populair. 
De webmaster gebruikt WhatsApp om links te plaatsen naar content, met name tijdens  
clubavonden getoonde fotopresentaties die geen eigen plek krijgen op de site. 
Beheerders zijn Lex Reichenfeld en Lidy Nieuwendijk 
 
In 2023 is er ook regelmatig onderling contact geweest tussen leden via de andere sociale 
media die Iris gebruikt (Facebook en Instagram) over allerhande onderwerpen. Beheerders van 
de Facebookgroep voor leden zijn Albertine Boere en Oda van Groen. De Facebookgroep voor 
PR en het Instagram account worden beheerd door Jos Didden.   
 
Overige activiteiten 
Eind 2023 is door het bestuur een cursus fotobespreken georganiseerd voor leden van Iris. 
Deze past in het in de toekomstvisie vastgelegde streven om de fotobesprekingen bij Iris te 
verbreden en verdiepen. Deze cursus is gegeven door Tom Meerman. Hiervoor was veel 
belangstelling: 15 leden van Iris hebben deze cursus gevolgd.  
 
De BFWC is verantwoordelijk voor de inzendingen van Iris voor de clubwedstrijden van de 
Fotobond. Daarnaast organiseert de Fotobond ook individuele wedstrijden waaraan leden 
kunnen deelnemen. In 2023 is door enkele leden deelgenomen aan de wedstrijd ’Vijf met 
samenhang’ en zijn ook foto’s ingezonden voor ‘In the picture’.  
  
Diverse groepjes leden hebben op eigen initiatief gezamenlijke fotoactiviteiten ondernomen. 
Enkele keren is een selectie van deze foto’s tijdens clubavonden getoond. Voorts zijn door 
enkele leden foto’s gemaakt van de Culture Run. 
 
Het jaar werd afgesloten met de wedstrijd om de IrisTrofee voor de beste ledenfoto in 2023. De 
ingezonden foto’s werden, zoals gebruikelijk, beoordeeld door een externe jury, die dit keer 
bestond uit Alex Feenstra en Aart Sliedrecht. Voor de derde keer in successie ging deze trofee 
naar Ed van der Weijden voor een prachtige foto van een danseres in een bijzondere pose. Hij 
was daarmee ook winnaar van de categorie Portret. Albertine Boere werd winnaar van de 
categorie Natuur en Landschap en Hielke Postma van de categorie Vrij Werk.  
 


